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Protokół Nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych 

w dniu 18 marca 2024 r. 

 

WAK.0012.4.3.2024 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło się 

w Starostwie Powiatowym w Legionowie. Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska 

otworzyła posiedzenie witając radnych-członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności gości 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Bezpieczeństwo sanitarne. Sprawozdanie z działalności Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Legionowie. 

4. Informacja o zasadach podziału środków z PFRON. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag wobec czego przystąpiono do jego realizacji. 

3. Bezpieczeństwo sanitarne. Sprawozdanie z działalności Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Legionowie. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska przekazała głos Pani Sylwii Patejuk – 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Legionowie. 

Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że SANEPID wykonywał w 2023 roku zadania zgodnie 

z wytycznymi Głównego Inspektora Sanitarnego. Szczególną uwagę zwrócono 

na zagadnienia związane ze zdrowiem. Pani Dyrektor odczytała sprawozdanie 

udostępnione radnym w systemie e-sesja – stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. Sprawozdanie zawiera następujące punkty:  

1) charakterystyka stanu sanitarnego obiektów żywności, żywienia i przedmiotów 

użytku, 

2) opis stanu sanitarnego wytwórni oraz miejsc obrotu materiałów i wyrobów 

przeznaczonych do kontaktu z żywnością, 

3) liczba zakwestionowanych próbek, rodzaje produktów oraz przyczyny 

zakwestionowania, podjęte działania oraz ich wyniki, 

4) nadzór nad kosmetykami, 

5) nadzór nad jakością wody, 

6) nadzór nad szczepieniami ochronnymi, 

7) zwalczanie chorób zakaźnych, 

8) Higieny Dzieci i Młodzieży, Promocja Zdrowia, 

9) wstęp i podsumowanie. 
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Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska podziękowała i zapytała czy są pytania 

do Pani Dyrektor? 

Radna Aleksandra Bednarek zapytała, czy są prowadzone kontrole mięsa sprzedawanego 

na targowisku miejskim w Legionowie oraz jakie kompetencje ma SANEPID w stosunku 

do dużych dyskontów jeśli stwierdzono, że dany produkt nie nadaje się do spożycia 

i należy go wycofać ze sprzedaży? 

Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że SANEPID prowadzi systematyczne kontrole stoisk 

zarówno z wyrobami mięsnymi jak i innych sprzedawanych towarów na targowisku 

w Legionowie i w Serocku. Kontrole prowadzone są w porozumieniu z lekarzem 

weterynarii. Nie stwierdzono wprowadzenia do sprzedaży mięsa niewiadomego 

pochodzenia. Co do drugiego pytania Pani Patejuk powiedziała, że nieprawidłowości 

zgłaszane są do inspektora sanitarnego właściwego ze względu na miejsce produkcji 

danego produktu. Ponadto informacja o danej partii produktu jest zamieszczana 

w systemie RASFF, czyli w Systemie Wczesnego Ostrzegania o Niebezpiecznej Żywności 

i Paszach, dzięki czemu trafia do wszystkich inspektorów sanitarnych. 

 Pani dyrektor dodała, że ilość etatów w stosunku do zadań SANEPIDU i liczby 

mieszkańców powiatu legionowskiego jest niewspółmierna, w związku z czym stara się 

o zwiększenie liczby etatów.  

Radny Zenon Kuska zapytał, czy istnieje taryfikator mandatów wedle którego nakładane 

są kary pieniężne przez SANEPID? 

Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że maksymalna wysokość mandatu wynosi 500 zł. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska odniosła się do sprawozdania i zapytała,  z czego 

wynikał brak przydatności wody do spożycia z trzech wodociągów? 

Czy w dalszym ciągu prowadzona jest kontrola tych wodociągów? 

Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że wszystkie 3 wodociągi podlegają wzmożonej kontroli. 

Jako przyczynę zagrożenia mikrobiologicznego podała ilość przybywających nowych 

przyłączy, która nie pozostaje bez wpływu na jakość wody w wodociągu. 

Radna Aleksandra Bednarek była ciekawa czym spowodowana jest różnica pomiędzy 

wyszczepialnością na rotawirusy (56,3%) a innymi kategoriami chorób (od 77% do 99%) 

w powiecie legionowskim w 2023 r. 

Pani Sylwia Patejuk wyjaśniła, że przede wszystkim z powodu prężnie działających grup 

antyszczepionkowców. Na osoby uchylające się od szczepień może zostać nałożona kara 

pieniężna przez wojewodę. Postępowanie w sprawie wszczyna powiatowy państwowy 

inspektor sanitarny. 

Z uwagi na brak kolejnych pytań Przewodnicząca Komisji podziękowała i zamknęła ten 

punkt porządku obrad. 

4. Informacja o zasadach podziału środków z PFRON. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska przekazała głos Pani Magdalenie Jagnyziak 

– Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie. 

Pani Jagnyziak powiedziała, że propozycja podziału środków przedstawia się następująco: 

- 284 000 zł na realizację zadań w zakresie rehabilitacji zawodowej – kompetencja 

Powiatowego Urzędu Pracy. W tym: 

 pomoc na jednorazowe dofinansowanie na rozpoczęcie działalności gospodarczej, 

rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej – 200 000 zł, 

 staże u pracodawców dla osób niepełnosprawnych – 60 000 zł, 
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 koszt zatrudnienia pracowników pomagających pracownikowi niepełnosprawnemu 

– 24 000 zł. 

- w zakresie rehabilitacji społecznej: 

 dofinansowanie dwóch warsztatów terapii zajęciowej – Św. Rity i drugi 

prowadzony przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Legionowie – łącznie 2 661 984 

zł, 

 dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych dla osób niepełnosprawnych i ich 

opiekunów – 200 000 zł, 

 dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych – 475 558 zł, 

 dofinansowanie w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczny i środki 

pomocnicze – 560 000 zł, 

 dofinansowanie sportu, kultury, turystyki i rekreacji osób niepełnosprawnych – 

68 810 zł. 

Pani Magdalena Jagnyziak poinformowała, że zgodnie z wytycznymi Najwyższej Izby 

Kontroli i innych organów kontrolnych, wnioski o dofinansowanie będą przyjmowane 

i rozpatrywane przez PCPR od kwietnia, po uchwaleniu przez Radę Powiatu uchwały 

w sprawie podziału środków z PFRON. Wnioski złożone wcześniej, zgodnie z zaleceniami 

organów kontroli mają być rozpatrywane negatywnie. 

Pani Jagnyziak dodała, że środków finansowych na 2024 rok jest więcej w związku 

z czym planuje się dofinansowania na poziomie 100%. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

Komisji przedłożono do zaopiniowania następujące projekty uchwał: 

- uchwała Rady Powiatu zmieniająca uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu 

w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na 2024 rok. 

Skarbnik Powiatu, Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w zakresie kompetencji 

komisji do zaopiniowania są następujące zmiany: 

1) wprowadzenie po stronie dochodów i wydatków kwoty 14 400 zł tytułem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z Gminy Nieporęt na realizację przez 

Powiatowe Centrum Integracji Społecznej w Legionowie zadań reintegracji 

zawodowej i społecznej dla uczestników warsztatów skierowanych przez Gminę. 

Konsekwencją tego jest wprowadzenie zmian po stronie kosztów i przychodów 

PCIS; 

2) przesunięcie kwoty 52.146 zł na zwiększenie wydatków na dotacje dla warsztatów 

terapii zajęciowej i dodatkowo na pokrycie kosztów utrzymania dzieci 

umieszczonych w rodzinach zastępczych w związku z planowanym podpisaniem 

nowych porozumień a także na wynagrodzenia z tytułu umów zleceń 

na wykonanie zadań związanych z pomocą przy sprawowaniu opieki nad dziećmi 

w pieczy zastępczej. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska zapytała, czy ktoś ma pytanie do Pani 

Skarbnik? 

Wobec braku zgłoszeń Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Projekt uchwały w części dotyczącej kompetencji komisji zaopiniowany został pozytywnie 

stosunkiem głosów: 

7 głosów, przy braku głosów przeciwnych i barku głosów wstrzymujących. 
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- uchwała Rady Powiatu w sprawie określenia zadań realizowanych przez powiat na rzecz 

osób niepełnosprawnych, finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych 

na te zadania. 

Projekt uchwały omówiono w pkt 4 porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła procedurę głosowania. Projekt uchwały komisja 

zaopiniowała pozytywnie stosunkiem głosów: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

- uchwała Rady Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu Legionowskiego do realizacji 

Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka Wytchnieniowa” dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego  - edycja 2024. 

Projekt uchwały omówił Pan Michał Stalmach – Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju 

i Pozyskiwania Funduszy w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 

Pan Stalmach powiedział, że Powiat po raz trzeci przystępuje do Programu. Opieką 

zostanie objętych 9 osób z niepełnosprawnością w stopniu znacznym i 1 osoba 

z niepełnosprawnościami sprzężonymi. Ze względu na przyznane mniejsze niż 

w poprzednich latach środki finansowe, podjęto decyzję o skróceniu pobytu na opiece 

wytchnieniowej z 14 do 13 dni. Na realizację zadania wydzielono 2 miejsca w Domu 

Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska zapytała, czy ktoś ma pytania do pana 

Naczelnika? 

Radny Robert Wróbel zapytał o „inne miejsca opieki” wskazane w uchwale. Czy to 

oznacza, że pomoc może być udzielana w domu osoby niepełnosprawnej? 

Pan Michał Stalmach wyjaśnił, że chodzi o sytuacje, w których miejsca wydzielone w DPS 

są „wolne” i inne jednostki samorządu terytorialnego z terenu powiatu legionowskiego 

chciałyby skierować do nich osoby niepełnosprawne. 

Pani Katarzyna Rembelska dodała, że środki na realizację opieki wytchnieniowej 

pochodzą z Funduszu Solidarnościowego. Nie potrzeba ich wprowadzać do planu 

finansowego Powiatu. 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła procedurę głosowania. Projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała pozytywnie stosunkiem głosów: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska powiedziała, że projekt protokołu został 

udostępniony w programie e-sesja we właściwym terminie. Następnie zgłosiła 

autopoprawkę polegającą na przenumerowaniu w projekcie protokołu załączników 

z  „1,2,2,3” na „1,2,3,4”. 

Projekt protokołu wraz z autopoprawką zaopiniowany został pozytywnie stosunkiem 

głosów: 

6 głosów za, przy 1 głosie wstrzymującym i braku głosów przeciwnych. 

7. Wolne wnioski. Nie zgłoszono. 
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8. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji, pani Anna Gajewska podziękowała wszystkim za udział 

w posiedzeniu i zamknęła obrady. 

 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych 

 

 

 Anna Gajewska 

 

 
Protokół sporządziła: 
Karolina Chrobot 

 


